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Riitta Vanhatalo, Suomen Kotiseutuliitto (pj.) 
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1. Kokouksen avaus  

Pj. avasi kokouksen klo 14.05 

 

2. Edellisen kokouksen muistio  

Puheenjohtaja kertasi edellisen kokouksen pääkohtia: silloin pääajankohta ja koordinaattorien 

workshop olivat vielä edessäpäin, ja kokouksessa käytiin läpi niitä, sekä päätettiin vuoden 2018 teeman 

nimi. Hyväksyttiin muistio. 

 

3. Teemavuosi 2017 – Luontoon yhdessä 

3.1 Palaute  

Vuonna 2017 yhteensä 287 tapahtumaa. Koordinaattorin johtopäätökset tapahtumanjärjestäjien 

antamasta palautteesta (koko aineisto lähetetty esityslistan liitteenä).  

 

Vastauksia tuli paljon, 46 täytti lomakkeen ja 8 lähetti sähköpostilla palautetta tai valokuvia 

tapahtumastaan (ed. vuosi 15 lomakevastausta).  Laaja kattaus järjestäjistä, sekä jo 15 vuotta 

tapahtumia järjestäneitä että aivan uusia mukana vastaajissa. 

 

Kävijöitä per tapahtuma 15 – 20 000, yleisimmin muutama kymmenen. Kaikki saaneet hyvää palautetta. 

 

Noin 30 vastaa, että meidän tarjoamasta avusta oli hyötyä tai käytti tarjottuja materiaaleja. Logo 

mainittu 12 kertaa, esite ja ilmapallot 5-6 kertaa, lippuja lainattiin 15, tiedotepohja, nettisivut ja FB-sivu 

mainittiin muutamia kertoja, myös avajaiset kerran. Vastaajista 7 ei käyttänyt mitään materiaaleja, 

koska ei tarvinnut tai ne eivät sopineet jostain syystä oman tapahtuman käyttöön. Vain 4 vastaajaa ei 

tiennyt että materiaaleja ja apua oli tarjolla.  

 

EHD-ohjelmaa pidetään tärkeänä ja halutaan kuulua suurempaan liikkeeseen, ”koko Euroopan 

kokoiseen perheeseen”, laajaan yhteisöjen verkostoon. Sen ajatellaan nostavan oman tapahtuman 

statusta ja tuovan sille uskottavuutta. Konkreettista hyötyä on näkyvyydestä ja tarjotuista 

materiaaleista. Ohjelman kautta tapahtumanjärjestäjät tuovat esille ja vahvistavat viestintäänsä 

kulttuuriympäristöistä ja kulttuuriarvoista. He haluavat omalta osaltaan tehdä ohjelmaa tunnetuksi. 

 

Työryhmän huomiot palautteesta: Tästä voisi tehdä uutisen kv-tasolle. Voisi käyttää puhuttelevimpia 

lainauksia eri yhteyksissä, sitaatteja voisi ajastaa nostoiksi vaikka Facebookiin. Voisivat toimia syötteinä 

ja innostuksena uusille tapahtumanjärjestäjille.  



 

Muu palaute: 

Mikko: Syödään yhdessä on saanut paljon kiitosta. Kuvataideopettajat ovat innostuneita kilpailun 

laajenemisesta. Riitta: Syödään yhdessä -yhteistyön lisäksi luontoteema inspiroi lisäksi, tuli synergiaa 

moneen suuntaan.  

 

3.2 Kulttuuriympäristön tekijät -kilpailu 2017 

Opetushallitus tiedottanut rehtoreita ja edu.fi-sivustolla pysyvä kilpailut ja teemapäivät -osio, josta 

löytyy tietoa tästä. Ym:n harjoittelijan avulla täydennetty nuorisokasvatuslistaa ja tehostettu viestintää 

laittamalla listalla oleville henkilökohtainen viesti, jonka kautta monet kuitanneet välittäneensä viestiä. 

Mediatiedote 2.10.: ”Kilpailu kannustaa lapset ja nuoret luontoon yhdessä”, jonkin verran 

mediaosumia, myös yksi radiohaastattelu.  

Aikataulu: Töitä voi lähettää 10.1.2018 saakka, voittajat valitaan tammikuun aikana.  

 

3.3 Raportti 

Tiedoksi: raporttiluonnos tulee työryhmälle kommentoitavaksi joulukuun alussa, lopullinen versio 

valmistuu vuodenvaihteeseen mennessä. Kv-asioita nostetaan esiin erityisesti, esim. workshopin 

järjestäminen Helsingissä. Mahdollisimman tiivis raportti on hyvä. 

 

4. Kansainväliset asiat 

4.1 Heritage and Sustainability Workshop 

Työryhmäläisten kokemukset ja palaute: 

Hanna H.: Hyvä kokemus, tämän avulla voi näyttää että tällä on aito kv-ulottuvuus, tosin ministeriön kv-

yksikkö ei osallistunut itse tilaisuuteen. Suomen esimerkit professionaaleja ja inspiroivia. Kestävän 

kehityksen buustaamiseen ei juuri tullut työkaluja, työpajan sisältö jäi ohueksi.  

Ulla: maanantain mukana, illallisella myös. Hyvä porukka, hyvä keskusteluilmapiiri, ihmiset jaksoi 

keskittyä vielä esitysten jälkeen. 

Hanna L.: Jäi kaipaamaan osallistavampaa otetta, aidompaa vuorovaikutusta, nyt neuvoston puolelta 

jyrän lailla vedetty. Työpajan idea puuttui, olisi voinut tarjota paljon enemmän. Samalla valaisevaa 

nähdä miten toimitaan. Case-esimerkeistä puuttui kestävyysnäkökulma ja vasta niiden jälkeen 

puhuttiin termeistä. Suomen esimerkit professionaaleja, toivat koko kaaren esille: kestävyyden 

asiantuntijasta Masalan case-esimerkkiin. Kiva saada nimiä ja kasvoja ohjelmassa oleville, tutustua eri 

organisaatioiden edustajiin. Nosti esiin, kuinka eri konteksteissa tehdään töitä. 

Liisa: Ensimmäinen tämän muotoinen työpaja, jossa paljon ei-koordinaattoreita. Esiteltiin paljon case-

esimerkkejä, jotka eivät liity EHD-ohjelmaan mitenkään. Esitysten tavoite olisi voinut olla selkeämpi. 

Työpajan tarkoitus kehittää EHD:tä, ei ennakko-odotuksena, että olisi saanut mitään omaan työhön. 

Helsinkiä, järjestelyitä ja ruokia kehuttiin myös jälkikäteen. 

Sini: Meillä paras osaaminen kestävässä kehityksessä, siksi osuvaa että aiheen tilaisuus pidettiin täällä. 

Muut esimerkit irrallisia. Hyödyllistä tutustua muita samaa työtä tekeviin. Kulttuuriympäristön käsite 

herätti kiinnostusta, ei käytössä muilla ja Suomen tapa toteuttaa ohjelmaa eroaa jonkin verran muista.  

Mikko (ei päässyt mukaan työpajaan): ’Heritage’ ymmärretään joissain maissa rajatummin, kapeammin, 

suppeammin kuin Suomessa. Riitta: Joissain maissa Faron sopimuksella enemmän merkitystä. 

 

4.2 EHD Assembly 16.-19.10., Strasbourg  

Liisa ja Sini osallistuivat.  

Liisa valittiin ohjelman puheenjohtajaksi: The mandate of the Chair will be two years and she/he will 

chair the Assembly meetings and the Steering Group. The Chair will be responsible for coordinating the 

Working groups and representing the Programme in international meetings, when the Secretariat is not 



able to attend or Chair’s presence is better suited for the occasion.  

Varapj.:t Belgiasta (Brysselistä) ja Makedoniasta. Ohjausryhmää tai työryhmiä ei ole tällä hetkellä. 

Erityisesti ensi vuonna, kun on EYCH, tulee tarpeita edustaa ohjelmaa. Alleviivaa vuoden merkitystä. 

Hienoa, että puheenjohtaja Suomesta, saadaan huomiota ja päästään pätemään! 

EHD Call for European Stories  

- Kerätään ”eurooppalaisia tarinoita”, joista osa saa rahoitusta. 

- Haku auki viimeisen viiden vuoden aikana EHD-tapahtumia järjestäneille paikallisille toimijoille / 

ryhmille / henkilöille. Kevyt hakuprosessi ja selvitys, mutta englanniksi. 

- Luvassa 5 000-10 000 euron potteja tapahtumien jatkamiseen / konseptien kehittämiseen. Jaossa 

yhteensä 100 000 euroa. Kukin maa vastuussa infon levittämisestä. 

Tämä on vielä epäselvä ehdotus, herätti myös assemblyssa paljon kysymyksiä, lisää tietoa on luvattu. 

Varaudutaan siihen, että kun tulee lisätietoa, pitää jollain tapaa tiedottaa. Pidetään ongelmallisena 

kielipolitiikkaa, kriteeristön puuttumista, mitkä laittavat mahdolliset hakijat epätasa-arvoiseen 

asemaan. Jaettavat summat suuria. 

European Heritage Festival in August-September: EHD ”brändätään” etenkin v. 2018 mutta kenties 

jatkoakin ajatellen enemmän juhlimiseksi.  

EHD-yhteishankkeet:Vuonna 2018 Irlannin vetämänä keskustelua ja työpajoja vähemmistöjen mukaan 

ottamiseksi (EHD & Minorities). Kukin maa koordinoi asiaa sisäisesti + muutama yhteinen työpaja v. 

2018 aikana. Mukana olevien matkat yhteisiin työpajoihin korvataan, muutoin hanke maiden omalla 

vastuulla. 

 

4.3 European Heritage Makers Week 2018 

Sini esitteli assemblyssa Kulttuuriympäristön tekijät -kilpailua (liitteenä esitys).  

Ensi vuonna kilpailu muuttuu kansainväliseksi, mukana alustavasti noin 15 maata (liitteenä luonnos). 

Meiltä toivotaan apua sisällön ja tehtävän viimeistelyyn.  

Viestintämateriaalit saadaan valmiina. 

 

4.3 Heritage and Education Workshop 

Hanna L. osallistuu 23.-24.11. Bonnissa. 

 

5. Teemavuosi 2018 – The Art of Sharing 

5.1. Viestintä 

Päätetyt asiat ja aikataulu: 

Teemavuoden nimi Suomessa 

- Tunne perintösi, jaa tarinasi 

- Känn ditt arv, berätta din historia (vai dela, Hanna H. tarkistaa kääntäjältä) 

- Know your heritage, share your story  

Pääajankohta on viikon mittainen: 3.-9.9. 

Ensimmäinen uutiskirje ja mediatiedote aiheesta lähtevät 6.11. alkavalla viikolla.  

Jatketiin keskustelua teemavuoden sisällöistä. 

Museoviraston kulttuuriperintövuosi-sivulta apua teksteihin? Kampanjan viestinnällisiä verkkosivuja 

rakennetaan. KV-otsikko on Our heritage: where the past meets the future. Komission sivuilla esitellään 

muutama case / maa. 

Mitkä tapahtumat voivat saada logon käyttöönsä, toivottavasti kaikki EHD-tapahtumat, käytännöt 

sovitaan myöhemmin. 

Viestinnässä:  

Tunteen painottaminen, #tunneperintö, keskusteltiin englannin feel-sanasta vaihtoehtona. 

Jaa tarinasi  kulttuuriperinnön aineeton ulottuvuus. 



5.2. Sidosryhmätilaisuus 7.11. 

Kutsu liitteenä. 78 ilmoittautunutta tähän mennessä. Pari negatiivista palautetta kauempaa asuvilta 

ajankohdasta ja sijainnista. 

 

5.3. Avajaiset helmikuu 2018 

Jatkettiin keskustelua edellisen kokouksen ideoinnin pohjalta. 

 

Ajankohta viikolla 6 tai 7, iltapäivätilaisuus.  

 

Paikkana ensisijaisesti SKS, jota voitaisiin halutessamme pyytää laajempaan yhteistyöhön teemavuoden 

tiimoilta (Muistikko + Call for European Stories). 

 

Sis. 

- EHD:n yleisesittely ripoteltuna juontojen sekaan  

- ympäristöministerin avaussanat 

- KYT voittajan palkitseminen + kv-kisan fiilistely  

- kulttuuriperintöteemavuoden esittely kevyellä tavalla, esim. video 

- SKS:n puheenvuoro  

- joku 7.11. sidosryhmätilaisuuden osallistujista myös puhujaksi? 

- mitä kulttuuriperintö merkitsee sinulle? -sitaatit 

 

- yksi pidempi asiantuntijapuheenvuoro, puhujaehdotukset:  

Ykkösvaihtoehto: Sirpa Kähkönen 

Muut vaihtoehdot: Miika Tervanen, Teemu Keskisarja, Elina Sana, Antti Karisto, Laura Kolbe, Vesa-

Pekka Herva, Samu Nyström, Jaakko Hämeen-Anttila, Nura Farah 

 

Aiheita: 

- eurooppalaisuus, eurooppalainen ulottuvuus, eurooppalaiset arvot  

- mitä kaikkea kulttuuriperintö on? miten sen tarina jatkuu? 

- tulevaisuus, menneen ja tulevan kohtauspaikka, eri ikäisten henkilöiden puheenvuorot, sukupolvien 

kautta eri ikäisten ihmisten perintö  

- 1918, jos mukana, vain yhtenä näkökulmana ja ennemmin selviytymistarinat ja toivo, ei ainoaksi 

tarinaksi pelkästään sotaa 

- ei korosteta yhteistä ”kansakuntakokemusta”, enemmän yksilöjen ja yhteisöjen kautta, 

mikrohistoriaa, yhteinäiskulttuuria ei ole koskaan ollutkaan! 

 

+ mahdolliset kävelykierrokset (SKS:n tiloissa, sen verran kuin mahtuu) 

 

6. Muut asiat 

Kulttuurireitti-ihmiset OKM:stä olisi hyödyllistä tavata, Hanna H. kutsuu koolle. 

 

7. Seuraava kokous ja kokouksen päättäminen 

Vuoden 2018 ensimmäinen kokous pidetään 24. tai 25.1., pääasioina kilpailun voittajan valinta ja 

avajaisten valmistelu.  


